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Referat  
Dato – 16-01-2023  

Tidspunkt – kl. 18-21 

Mødested – OL 

Deltagere – SV-SR-KS-OL-BS-AP-EM 

Referent - EM 

 

1. Orientering: 

Status vedr. Steen Madsen: 

Vi modtag skrivelse fra 3F kort før jul, hvor de på vegne af Steen Madsen mente, at der skulle udbetales løn 
i opsigelsesperioden. Hertil har vi svaret, at dette ikke kommer på tale, da der er tale om en bortvisning. 
Nærmere begrundelse herfor blev fremsendt til 3F. Den 26/12-22 svarer 3F, at de har behov for en juridisk 
vurdering af sagen. Der foreligger ikke yderligere efter dette. 

 

Status vedr. bakteriologi: 

Kimtal (22) 

Kimtal (22) er et mål for alt, hvad der kan vokse på et givet vækstmedie ved 22 grader C. Tilsendeværelse af 
kim er normalt ikke i sig selv alarmerende. Grænseværdien er sat til 500 ved afgang fra vandværket og 2000 
ved forbruger. Vi har i hele perioden fra ca. 1/12-22 set kimtal på op til 200 i den ene boring, iltningstårnet 
og de to af tre filtre; men den 6/12-22 er der faldet mere ’ro’ på og de seneste målinger før UV-filtret ligger 
under 50. 

Det højeste kimtal efter UV-filtret blev målt til 18 den 19/12-22, men har siden højest været 1. 

Coliforme bakterier 

Grænseværdien er principielt 0 (nul) ved afgang fra vandværket og anbefaling om kogning, hvis tallet 
kommer over 20. Der har ikke på noget tidspunkt været coliforme bakterier ved afgang fra vandværket 
efter etablering af UV-filter. Den første uges tid efter frakobling af rentvandstank2 så vi tal på op til 15 før 
UV-filteret, men dette har den seneste måned ligget på 1 og 0. Vi har ikke coliforme bakterier i boringerne. 

E. coli 

Dette har på intet tidspunkt været relevant. E. coli er en indikation af forurening med sanitært spildevand.  

Analyser 

Vi går over til at tage prøver hver anden uge efter aftale med Nordfyns kommune. Analyseomkostningerne 
har hidtil udgjort ca. 25.000 kr. Der vigtigste er at holde øje med UV-filtret og lampens effektivitet. 
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Vandmængder i 2022 

Der er faktureret 123.295 m³ og der er målt 127.110 m³ afsendt fra vandværket. Det giver et vandspild i 
ledningsnettet på 3,38 %. Den oppumpede mængde fra Pugholm udgør godt 129.000 m³.  Der bruges ca. 
2.000 m³ på skyllefunktionen i vandværket. 

 

Vandværkets telefonnummer: 

Telefonnummeret er 70602889. VandSchmidt tager telefonen udenfor telefontid, som er mandag – torsdag 
kl. 8.00-16.00 og fredag kl. 8.00-12.00. Kontakt udenfor ’kontortid’ bør kun omhandle vandbrud eller 
vandmangel. 

 

Kommunikation ved andelshavere: 

Der har været enkelte henvendelser fra andelshavere i forbindelse med vores bakterieproblemer med 
spørgsmål til situationen og hvordan man skal forholde sig. Besvarelserne på disse henvendelser tager 
udelukkende afsæt i de krav, der er fra Styrelsen for Patientsikkerhed og Nordfyns kommune. 

 

Vandværkets data: 

Alt hvad der findes af fysiske dokumenter medbringes til kommende møde, hvor vi i fællesskab gennemgår, 
hvad der skal gemmes. SV er i gang med en gennemgang af data på vandværkets PC og den tidligere 
formands mailboks vedr. vandværkets hidtil benyttede mailsystem. Både rådata fra PC’en, indholdet af 
mailboksen og det midlertidige kartotek med ordnede dokumenter ligger nu ’i skyen’. 

Vi vil fremover benytte Betterboard til referater, data, tegninger, tilladelser og alt andet der vedrører 
vandværket. Betterboard er en bestyrelsesportal, som anbefales af Danske Vandværker, og som benyttes af 
en del vandværker. 

 

Vandværkets mail: 

Alt ind- og udgående elektronisk post lægges på kontakt@Nordfynsvandværk.dk og vi beder alle 
interessenter om at benytte denne mailboks. 

 

2. Fastlæggelse af generalforsamling 
 

Tid og sted: 

Generalforsamlingen afholdes tirsdag d. 14/3-2023 kl. 19.00 i Bårdesø forsamlingshus. Bestyrelsen mødes 
kl. 18.00. Forsamlingshuset må sælge kaffe/te og øl/vand 

Ordstyrer: 

Forsyningsjuristen. 
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Øvrige deltagere: 

Marie fra Midt regnskab deltager. Peter – revisor fra BDO deltager. Tager stilling ved næste 
bestyrelsesmøde om der skal deltage en advokat. 

Referat: 

KS spørger sin søster igen. KS undersøger om der kan fremskaffes et andet lærred. 

Foreløbige punkter til formandens beretning: 

- Pris på målerudskiftning 
- Bakteriologi 
- Steen Madsens ophør 
- Pris på Pugholm projekt 

 

3. Revideret forretningsorden. 

Gennemgang af revideret forretningsorden. Er nu underskrevet af bestyrelsen og klar til at lægges op på 
hjemmesiden. 

 

4. Afregning med BS for måleraflæsning. 

BS har foretaget 1.018 aflæsninger af vandmålere. Han har brugt 9 timer d. 2/1-23 og 5,5 timer d. 3/1-23. 
Han har kørt 261 kilometer. Bs skriver en regning til vandværket på timeforbrug og kørsel-  

 

5. Filterfunktion og SRO overvågning. 

Alarm d. 4/1-23 ved for lav vandstand i regnvandsbassin 1. Bassin 2 er forsat tømt. Har ikke nogen reel 
måling over hvor effektiv skyllepumpen er. Har fået et overslag op 108.000 kr. for en ny skyllepumpe. Aftalt 
at dette projekt sættes i gang nu, fordi det er vigtigt at have fuld kapacitet inden sommerferien, hvor der 
kommer mange sommerhusgæster. 

Forespørgsel fra AP om det er realistisk at der bygges et nyt vandværk. Det nuværende vandværk forventes 
at kunne holde mindst 10 år mere. 

 

6. Rengøringsaftale. 
 

Vi har besluttet at indgå en aftale om rengøring af vandværket med Vandcenter Syd. Dermed bliver 
arbejdet udført af personer med stor erfaring med netop vandværker. 
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7. Brownouts.  

Browbouts = planlagte strømafbrydelser af kortere varighed. 

Med rentvandstank 1 har vi vand til 2-3 timer og med rentvandstank 2 i drift har vi vand til mange timer. Vi 
behøver derfor kun at tilvejebringe én nødgenerator til brug i vandværket, hvis disse planlagte 
strømafbrydelser bliver aktuelle. Vil meddele kommunen at vi ikke har kompetencer til at oplyse dem om, 
hvorvidt der er følsomme grupper i forhold til vandforsyning i vores område. 

SR har generator til nødforsyning. Evt. køb tages op på næste bestyrelsesmøde. 

 

8. Lovpligtige kurser. 

Driftsleder kursus og hygiejnekursus – SV og BS melder sig til begge kurser. SR og KS har tidligere deltaget i 
disse kurser. 

 

9. Ekstra regning. 

Har modtaget en ekstra regning fra Brøndborerfirmaet Poul Christiansen på sløjfning af boringer i Agernæs.  

 

10. Økonomi. 

Likviditetsmæssigt = ok. 

 

11. Facebook . 

Enighed om at nedlægge facebook profil. Ønsker kommunikation med andelshavere via kontaktmail. 

 

12. Bestyrelses honorar. 

Fastholder minimums takst. 

 

13. Evt. 

Ledningsejermøde i Norup d. 17/1-23. Claus VVS tager kritiske punkter op i forhold til vores vandledning. 

Vandrådsmøde d. 2/2-23 på Tingstedet. SV deltager. 

Peter VVS vedhæfter et kort fra Grundkort Fyn med placering (i stedet for GPS-koordinater). Det vigtigste er 
at vi får at vide hvad de har lavet og hvor de har været. 

Emmelev forventer første at være oppe at køre igen til maj. 

 

Næste møde er 20-2-2023 kl. 18 hos BS på Krogsbøllevej 157. 


